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При выполнении заданий с кратким ответом впишите в поле для ответа цифру,
которая соответствует номеру правильного ответа, или число, слово,
последовательность букв (слов) или цифр. Ответ следует записывать без
пробелов и каких-либо дополнительных символов. Так как на экзамене
распознавание апострофа в бланках ответов будет затруднено, записывайте ответ
в полной форме, например: donotknow, вместо don'tknow.

В заданиях, где нужно установить соответствие между двумя столбцами, ответ
запишите в виде сочетания букв и цифр, соблюдая алфавитную
последовательность букв левого столбца. Некоторые данные правого столбца
могут использоваться несколько раз или не использоваться вообще. Например:
А1Б1B4Г2.

Если вариант задан учителем, вы можете вписать или загрузить в систему ответы
к заданиям с развернутым ответом. Учитель увидит результаты выполнения
заданий с кратким ответом и сможет оценить загруженные ответы к заданиям с
развернутым ответом. Выставленные учителем баллы отобразятся в вашей
статистике.

1. Вы бе ри те от вет ную ре пли ку, под хо дя щую по смыс лу к пред ло жен ной ре -
пли ке-сти му лу.
 

Do you feel like going for a drive in the country this afternoon?
1) None at all. 2) I'd love to. 3) I don't feel. 4) Good for you.

2. Про чи тай те пред ло же ние. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от -
ве та.
 

Our apartment is being decorated, ... my parents can sell it.
1) because of 2) in order 3) so as 4) so that 5) despite

3. Уста но ви те со от вет ствие между ре пли ка ми-сти му ла ми 1−4 и от вет ны ми
ре пли ка ми А−Е. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. Одна от вет -
ная ре пли ка (А−Е) яв ля ет ся лиш ней.
 

1)  Have I been giving you a lot of trouble?
2)  Will they adopt this project? 3  — Do you think the winter will be
cold?
4)  Will you remember to put in a word for me?

A)  Expect so.
B)  Nothing at all.
C)  Very unlikely.
D)  I can’t
promise.
E)  Not in the least.

1) 1C2B3D4A 2) 1E2A3B4C 3) 1B2D3E4C 4) 1E2C3A4D
5) 1C2E3B4D
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1. Tania Ferreira
I was walking along the pavement looking for something new to wear when a sign

in a shop window saying cotton jackets 50% off caught my eye, so I went in. They
didn't have one in my size but said they could order it for me. A few days later I went
back to the shop to collect it. It fitted me perfectly, but I just didn't take to the colour.
Again I had to wait, and again I went back to the shop. This time everything seemed
fine, and I paid for it and took it home. After I'd worn it twice, though, I put it through
the washing machine and was most upset to find it'd shrunk (да вать усад ку). It was a
waste of money, really.

2. Ali Haddad
I'd picked up lots of things like books and computer games online, but that was the

first time I'd actually got myself something to wear over the Internet. It looked like a
really lovely shirt and the price was incredibly low, so I clicked on "Buy it now', paid
by credit card and waited for it to arrive. I thought afterwards that perhaps I should
have emailed the seller to check the colour, because although it looked fine in the
photo, it might not be exactly what I wanted. In the event I needn't have worried, and I
was absolutely delighted when I saw it. I would have got another one if I'd known how
good it would look.

3. Brad Stevens
I was food shopping in the big supermarket near here and I saw they were selling

jeans at a ridiculously low price, so I thought I'd pick up a pair. I spent quite a bit of
time going through this great pile of jeans because all the different sizes were mixed up
and they weren't very clearly marked "large' or 'extra large' or whatever. Eventually I
came across a pair that seemed about my size and headed for the checkout. It was very
slow there, and I got fed up standing in a line of about ten customers. Why they don't
open more checkouts at busy times I really don't know.

4. Sara Desai
I saw a stall selling sweaters when I was wandering around my usual clothes

market and there was such a wide range of lovely ones that I was spoilt for choice. In
the end I made my mind up and I enquired whether they had a particularly attractive
pale blue one in medium. The stall holder said they had. I couldn't try it on there and
then but I was sure it would fit me, so I paid and took it home. There I discovered that
the sleeves were far too short so I had to take it back. The man on the stall quickly
found me a larger one for the same very reasonable price and that turned out to be just
right on me. I'd wasted an hour or so travelling to and from the market, but I still
wouldn't dream of shopping for things like that anywhere else.

4. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча -
ю ще го на во прос.
 

Which person became impatient while waiting to pay for the item?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

5. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча -
ю ще го на во прос.
 

Which person had difficulty finding the right item because of the labelling?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

6. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча -
ю ще го на во прос.
 

Which person asked the seller a question about the item before they bought it?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

7. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча -
ю ще го на во прос.
 

Which person was in the street when they saw the item advertised?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4



Вариант № 22520

3 / 5 РЕШУ ЦТ и ЦЭ — английский язык

Sea lions are friendly-looking animals. Their round faces and whiskers remind
people (1) ... the faces of small dogs. The almond shape of their eyes gives them a look
of intelligence. Whether it is true or not, sea lions often look as though they are
thinking. They are often observed relaxing (2) ... the sun on the shores or rocks. If you
have been to a marine park, you may have watched sea lions. They can be taught many
tricks. They can balance balls on their noses. They can jump through hoops. Their
trainers give them fish to reward them (3) ... doing tricks. Sea lions look very
pleased (4) ... themselves when they perform. They love fish, and they grow to love
applause.

8. Какое слово (сло во со че та ние) про пу ще но на по зи ции (1)?
1) over 2) of 3) off 4) from 5) —

9. Какое слово (сло во со че та ние) про пу ще но на по зи ции (2)?
1) with 2) to 3) on 4) at 5) in

10. Какое слово (сло во со че та ние) про пу ще но на по зи ции (3)?
1) for 2) on 3) with 4) by 5) in

11. Какое слово (сло во со че та ние) про пу ще но на по зи ции (4)?
1) at 2) in 3) with 4) of 5) over

If someone asks you what the best way of travelling from London to Paris is, you
could suggest flying, taking the ferry or going through the Channel Tunnel. The
"Chunnel," as it is known, opened in 1994, and more than 200 million people (1) ... it.
Since 2000, pets have also been able to travel. So how did one of the wonders of
modern engineering come about? The first plan to connect mainland Britain with
France via a tunnel (2) ... in 1802 by a French engineer. He wanted horse-drawn
carriages to carry people through. Napoleon III later considered a tunnel, but thought it
was too expensive. He was right  — the modern "Chunnel" creators overspent by 80
per cent. The tunnels (two for trains and one for maintenance) (3) ... six years to build
and are 50,5 km long. High-speed trains (4) ... since 2007. It (5) ... 35 minutes to travel
the length of the Channel Tunnel. On a cheerier note, around 12 million roses (6) ...
through the tunnel every year for Valentine’s Day.

12. Какое слово (сло во со че та ние) про пу ще но на по зи ции (1)?
1) had used 2) were used 3) were using 4) are used

5) have used

13. Какое слово (сло во со че та ние) про пу ще но на по зи ции (2)?
1) has presented 2) presented 3) was presented 4) was presenting

5) had presented

14. Какое слово (сло во со че та ние) про пу ще но на по зи ции (4)?
1) ran 2) are run 3) are running 4) have been running

5) had run

Not many people enjoy having their photo taken at a birthday party or special
event. However, taking photos could also be damaging our ability to remember special
moments: A group of experts (1) ... out an experiment in an art gallery. They wanted to
see if people remembered paintings better when they took pictures of them. The first
tour guide led one group of people around. As well as learning about the artwork, they
were encouraged to take photographs. A second group had the same tour but weren’t
(2) ... to use their cameras. The next day, their memory was tested to see how much
they could remember about the paintings. Although both groups did well in the memory
test, the people who didn’t take photographs remembered more (3) ... to the others.
Despite taking photographs, it seems the photographers didn’t (4) ... as much attention
to the paintings. So, although they have photographs to look back at, they don’t have
the memories.

15. Какое слово (сло во со че та ние) про пу ще но на по зи ции (1)?
1) kept 2) made 3) appeared 4) carried 5) led

16. Какое слово (сло во со че та ние) про пу ще но на по зи ции (2)?
1) afforded 2) let 3) resembled 4) provided 5) allowed

17. Какое слово (сло во со че та ние) про пу ще но на по зи ции (3)?
1) compared 2) than 3) added 4) except 5) regarded
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18. Какое слово (сло во со че та ние) про пу ще но на по зи ции (4)?
1) waste 2) pay 3) spend 4) concentrate 5) focus

19. Про чи тай те текст. Вы пи ши те по два лиш них слова в по ряд ке их предъ яв -
ле ния в тек сте.
 

It must be said that I was quite nervous about going to a completely unknown
country, all by on myself, having to speak English 24 hours a day. But it turned out that
my worries which were totally unjustified. You have to pay for your own travel costs
and bring some pocket money but it's definitely worth every penny!

20. Пе ре ве ди те на ан глий ский язык фраг мент пред ло же ния, дан ный в скоб -
ках.
 

He usually (гор дить ся) great pride in his children's achievements.

21. Про чи тай те пред ло же ния. За пол ни те про пус ки ОДНИМ сло вом, под хо -
дя щим по смыс лу сразу для двух пред ло же ний. За пи ши те слово в блан ке от ве тов
толь ко ОДИН раз.
 

I only see James from ... to time. He lives quite far away and he’s always working.
It’s ... to slow down and enjoy life more.

1.  We had to make a difficult ... (DECIDE) about the future of our fashion brand.
2.  Teaching is notan appropriate job for an ... (RELIABLE) person, as children

count on you a lot.
3.  Ted is ... (EXTREME) determined to get what he wants; he’s so pushy.
4.  We really need to ... (STRENGTH) this step or someone is going to fall

through it.
22. Про чи тай те пред ло же ние 1. От при ве ден но го в скоб ках слова об ра зуй те

ОД НО КО РЕН НОЕ слово таким об ра зом, чтобы оно грам ма ти че ски и лек си че ски
со от вет ство ва ло со дер жа нию пред ло же ния. Пом ни те, что за дан ную форму слова
не об хо ди мо из ме нить. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

23. Про чи тай те пред ло же ние 2. От при ве ден но го в скоб ках слова об ра зуй те
ОД НО КО РЕН НОЕ слово таким об ра зом, чтобы оно грам ма ти че ски и лек си че ски
со от вет ство ва ло со дер жа нию пред ло же ния. Пом ни те, что за дан ную форму слова
не об хо ди мо из ме нить. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

24. Про чи тай те пред ло же ние 4. От при ве ден но го в скоб ках слова об ра зуй те
ОД НО КО РЕН НОЕ слово таким об ра зом, чтобы оно грам ма ти че ски и лек си че ски
со от вет ство ва ло со дер жа нию пред ло же ния. Пом ни те, что за дан ную форму слова
не об хо ди мо из ме нить. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

1.  Can you imagine life without both a computer, or music or even lights? Kelvin
Doe

2.  is an inspiring young man who from Sierra Leone. When he was growing up,
the

3.  electricity in his neighbourhood didn’t always have work, so the lights only
used

4.  to come on once a week. As a boy, Kelvin was interested in how every things
worked

5.  and he used to get such excited about making things. While he was hanging out
with

6.  his friends, Kelvin used to find much materials in the street and make useful
things

7.  from them. He used old electronic items to repair its broken TVs and radios. At
13,

8.  he even was made a battery so that his family had lights at night. He also built
9.  a radio station and played lots music on the radio. People called him DJ Focus
10.  because he believes that when you focus on something, you can to do

anything.
25. Про чи тай те текст. Из стро ки 1 вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

26. Про чи тай те текст. Из стро ки 2 вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

27. Про чи тай те текст. Из стро ки 3 вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.
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28. Про чи тай те текст. Из стро ки 4 вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

29. Про чи тай те текст. Из стро ки 5 вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

30. Про чи тай те текст. Из стро ки 6 вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

31. Про чи тай те текст. Из стро ки 7 вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

32. Про чи тай те текст. Из стро ки 8 вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

33. Про чи тай те текст. Из стро ки 9 вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

34. Про чи тай те текст. Из стро ки 10 вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

1.  She described the whole play to us ... detail.
2.  Both my sons are crazy ... old motorbikes.
3.  The restaurant prides itself ... having the best pizza in town.
4.  There are so ... lemons in the fridge that I can't make lemonade.
5.  ... Susan use to be slim when she was at university?
6.  Bob Dylan ... original name was Robert Zimmerman won the Nobel Prize in

Literature in 2016.
35. Про чи тай те пред ло же ние (1). За пол ни те про пуск ОДНИМ сло вом, под хо -

дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

36. Про чи тай те пред ло же ние (2). За пол ни те каж дый из про пус ков толь ко
ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15
сим во лов.

37. Про чи тай те пред ло же ние (3). За пол ни те каж дый из про пус ков толь ко
ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15
сим во лов.

38. Про чи тай те пред ло же ние (4). За пол ни те каж дый из про пус ков толь ко
ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15
сим во лов.

39. Про чи тай те пред ло же ние (5). За пол ни те каж дый из про пус ков толь ко
ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более
15 сим во лов.

40. Про чи тай те пред ло же ние (6). За пол ни те каж дый из про пус ков толь ко
ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15
сим во лов.


